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Protokół 
z XL  zwyczajnej sesji Rady Gminy  Liniewo 

odbytej w dniu 29 sierpnia 2014r. w godz. od 9.00 do 12.00  w 
Świetlicy GOKSiR w Liniewie 

 
Ad.1 

Sesję otworzył i przywitał zebranych Przewodniczący Rady Gminy  Pan Wiesław 
Szarmach stwierdzając, że obrady są prawomocne, ponieważ  w sesji uczestniczy 
13 radnych. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni goście. 
(Listy obecności w załączeniu do protokołu) 

 
Ad. 2 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych i Wójta czy 
wnoszą uwagi do przedstawionego porządku obrad sesji 
 
Wójt – proszę o wycofanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
na rzecz Gminy Miejskiej Kościerzyna – Lidera Projektu „Kościerskie Strefy Aktywności 
Gospodarczej – przygotowanie dokumentacji strategicznej i techniczno kosztorysowej”, 
proszę o przyjecie dwóch projektów uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
przeznaczenie do dzierżawy gruntów stanowiących własność Gminy Liniewo oraz 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. 
 
Nikt nie zgłosił więcej uwag do proponowanego porządku obrad. 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wyrażają zgodę na wycofanie  
projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Gminy 

Miejskiej Kościerzyna – Lidera Projektu „Kościerskie Strefy Aktywności 
Gospodarczej – przygotowanie dokumentacji strategicznej i techniczno 
kosztorysowej” 
 

Radni 13 głosami „za” wycofali uchwałę z porządku obrad sesji, 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wyrażają zgodę na 

wprowadzenie  projektów uchwał w sprawie wyrażenia zgody na przeznaczenie 

do dzierżawy gruntów stanowiących własność Gminy Liniewo i uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. 

 
Radni 13 głosami „za” wprowadzili uchwały do porządku obrad sesji, 
 

Radni jednogłośnie 13 głosami „za” przyjęli porządek obrad sesji, który brzmi 
następująco: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku dziennego. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
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4. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i wnioski radnych. 
6. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2014 roku. 
7. Informacja o realizacji zadań inwestycyjnych i remontowych w gminie w I 

półroczu 2014r. 
8. Informacja o przygotowaniu placówek oświatowo – wychowawczych do 

rozpoczęcia roku szkolnego 2014/2015. 
9. Ocena płatności zobowiązań pieniężnych po I półroczu 2014 r.   

10. Informacja o składaniu oświadczeń majątkowych. 
11. Podjęcie uchwał w sprawach:   
a) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu, 
b) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu, 
c) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Liniewo, 
d) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Liniewo, 
e) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Liniewo, 
f) ustalenia wysokości opłat za świadczenia przedszkola publicznego 

prowadzonego przez Gminę Liniewo, 
g) przyjęcia „Programu opieki nad zabytkami dla gminy Liniewo na lata 2014 – 

2017”, 
h) zaciągnięcia pożyczki z Banku Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające 

finansowanie w ramach PROW, 
i) zmian w budżecie gminy, 
j) zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Liniewo na 

lata 2014 – 2020. 
k) Wyrażenia zgody na przeznaczenie do dzierżawy gruntów stanowiących 

własność Gminy Liniewo. 
l) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. 
12. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
13. Wolne głosy i wnioski. 
14. Zakończenie sesji. 

 
Ad.3 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, czy wnoszą 
uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. 

 
Radni nie wnieśli żadnych uwag do protokołu. 

 
Radni jednogłośnie 13 głosami „za” przyjęli protokół z poprzedniej sesji. 
 
Ad. 4  

Sprawozdanie Wójta Gminy Liniewo z podjętych działań okresie między sesyjnym. 

(sprawozdanie w załączniku do protokołu) 
   
Ad. 5  
Interpelacje i wnioski radnych 

 
Jerzy Czapiewski – chciałbym podziękować Panu Wójtowi Pani Skarbnik i Krystianowi 
za znalezione pieniądze zapraszam Panią Skarbnik, aby się przeszła i zobaczyła jak teraz 
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jest pięknie potrzebne są jeszcze znaki, ale to jak będzie możliwość, dziękuję również za 
postawienie lampy solarnej. 
 
Benedykt Knitter – jest problem z wodą na Bukowym Polu proszę myśleć o tej sprawie, 
bo naprawdę jest tragedia ludzie dzwonią zgłaszają problem. 
 
Ryszard Kruszyński – w ostatnich  dniach u nas nic się nie działo, ale wiem, że Wójt 
mówił, że będzie pociągnięta nowa nitka. 
 
Stanisław Burek – po długiej przerwie kilka spraw się zebrało na wstępie chciałbym 
podziękować za pomoc przy wykonaniu drugiego wjazdu na parking przy kościele, 
prosiłbym jeszcze o wstawienie znaku zakazu wjazdu z jednej strony usprawni to 
poruszanie się proszę również o oznakowanie słupa, aby nikt w niego nie uderzył, parę 
lat temu jak była budowana plebania i ogrodzenie nie pomyślano o furtce z parkingu do 
kościoła a naprawdę byłaby ona przydatna żeby nie trzeba by było chodzić na około w 
Garczynie są aż trzy wejścia a w Liniewie jedno, złożyłem wniosek o wycięcie drzew 
przy starym wysypisku służby stanęły na wysokości zadania zostało to szybko 
wykonane, chciałbym również zgłosić sprawę oświetlenia ulicznego pobierają opłaty za 
konserwację, korony drzew powinny być przycięte, ponieważ zasłaniają lampy, proszę 
również o interwencję do rejonu dróg, aby wyciąć krzaki, drzewa i ciernie rowy nie są 
uporządkowane i przeszkadzają w uprawie, w zeszłym roku podcięli tylko gałęzie, ale 
problem jest, aby przejechać kombajnem to nie samochód osobowy na wysokość 3 – 4 
metrów musi być drzewo podcięte chciałbym złożyć również wniosek o uwzględnienie 
w przyszłorocznym budżecie przedłużenie chodnika przy drodze wojewódzkiej w 
Lubieszynie sąsiadka w ciągu 10 min naliczyła 178 samochodów w sezonie jest tragedia 
nie idzie przejść na drugą stronę, co Pan Wójt planuje odnośnie drogi w stronę 
Lubieszynka, w końcu OSP w Lubieszynie doczekała się dobudówki zabrakło niestety 
1800zł, aby zapłacić wykonawcy widać, że Pan Wójt to bardzo obrotny chłopak i na 
pewno znajdzie tę kwotę, aby można było zamknąć przybudówkę nie ma jeszcze 
odbioru a są już osadnicy, nie jest to duża suma w imieniu zarządu proszę o pomoc, 
chciałbym jeszcze zapytać, jaki był koszt imprezy, Open Festival. 
 
Benedykt Knitter – jest bardzo dużo chorych drzew w kierunku Niedamowa proszę, 
aby się tym zająć drzewa są potężne i mogą spaść na pobliskie domy. 
 
Ryszard Kruszyński – w stronę Wysina jak się jedzie też są chaszcze. 
 
Jerzy Bałachowski – też chciałem poruszyć ten temat, aby zrobić coś w tej sprawie, 
jesteśmy po wykonaniu kanalizacji w Wysinie, ale została hałda kamieni z piachem, co 
będzie z tym zrobione, ponieważ trzeba to przed zimą uprzątnąć korzystając z okazji, że 
jest Pani wiceprezes stowarzyszenia Wietcisa to chciałbym zaprosić na moje pole i 
pokazać, jakie szkody robią żurawie gorzej niż dziki odszkodowania nie będę żądał,  
jestem miłośnikiem zwierząt, ale wszystko musi mieć pewne granice, ostatnio też głośna 
sprawa w Zakopanem, koń padł i od razu wielkie manifestacje ochrony zwierząt, ale 
przecież ludzie chcą jeździć tymi końmi, do spotkania w sprawie żurawi doprowadzę 
zaproszę Izby Rolnicze i Stowarzyszenie Wietcisa. 
 
Łucja Rudnicka – proszę, aby ktoś skontrolował wykonany, skate park, ponieważ 
pojawiły się tam pęknięcia a na pewno jest jeszcze gwarancja. 
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Grzegorz Michnowski – w Garczynie została wykonana szosa, ale brakuje pasów 
przejść dla pieszych jedno przy sklepie drugie przydałoby się koło bloku, ponieważ tam 
najwięcej dzieci przechodzi idąc do szkoły, Pani Skarbnik jesteśmy bardzo bogatą gminą 
kilka razy prosiłem o regulację czujników lamp w Garczynie zapalają się godzinę później 
niż w Liniewie, pytanie do policji czy można przypilnować ul Dworcowej w Liniewie 
jeżdżą tłumiki wyciągnięte,  to co się tu w sobotę działo to nie do pomyślenia. 
 
Wojciech Prądziński – przydałoby się ograniczenie prędkości na Małym Liniewie, 
ponieważ ludzie jeżdżą tam bardzo szybko. 
 
Tadeusz Borkowski – korzystając z okazji, że jest Pan Radny Powiatowy to proszę o 
wycięcie krzaków przy drodze powiatowej Garczyn – Orle. 
 
Wiesław Szarmach – przed sesją otrzymałem wniosek dotyczący informacji o sesji 
(odczytanie wniosku – wniosek w załączeniu do protokołu), chciałbym zapytać Sekretarza 
jak to jest z tymi zawiadomieniami ja podpisuje i zaproszenia i zawiadomienia, ale nie 
wiem czy nie trafiają, czy informacja w internecie nie może być zamieszczona 7 dni 
przed tak jak otrzymują informacje radni, wczoraj miałem telefony od Pana Cempy i od 
Pani Rekowskiej, dlaczego informacji nie ma na tablicach ogłoszeń myślę, że stać nas na 
wywieszenie na tablicy ogłoszeń.             
       
Ad. 6  

Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2014 roku. 
(sprawozdanie w załączeniu do protokołu) 

 
Ad. 7 

Informacja o realizacji zadań inwestycyjnych i remontowych w gminie w I półroczu 
2014r. 
(informacja w załączeniu do protokołu) 

 
Ad. 8 

Informacja o przygotowaniu placówek oświatowo – wychowawczych do rozpoczęcia 
roku szkolnego 2014/2015. 
(informacja w załączeniu do protokołu) 

 
Grzegorz Michnowski – wczoraj komisja oświaty odwiedziła szkoły zastrzeżenia mamy 
następujące w przedszkolu w sali na piętrze brakuje wykładziny wypadałoby też drzwi 
wymienić u góry. Szkoła w Liniewie zwracaliśmy już uwagę, że podbitka nie jest 
dokończona jeszcze trochę to ptaki styropian wyniosą, podjazd dla niepełnosprawnych 
może lepiej by było windę zamontować podjazd jest za bardzo kręty, zdezelowane 
rozwalone kaloryfery brakuje pokrywek, orlik wygląda pięknie nawierzchnia jest 
zadbana, drzwi od szatni gorzej pracują niż w starowiecznym zamku, luźne jak mogło to 
przejść odbiór, kto wymyślił kołki na środku chodnika można było zamontować 
samozamykacze drzwi. Szkoła Garczyn zadbana Pani dyrektor dba o szkołę, ale trzeba 
by było pomyśleć o wymianie podłóg i może o renowacji czerwonego budynku 
wyczyszczenie cegły i odnowienie fug. Szkoła Głodowo z tym, co zastaliśmy kiedyś a 
teraz to nie do porównania podłogi i okna wymienione przydałoby się jeszcze wymienić 
drzwi wyjściowe do starego budynku gdzie zerówka. Szkoła Wysin trzeba wzmocnić 
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dinozaura, bo dzieci skaczą po nim może się złamać, trzeba pomyśleć nad rozwiązaniem 
dla stołówki, stara szkoła jeszcze trochę to się rozpadnie woda podcieka pod parapety 
robią się mokre ściany. 
 
Karol Ducher Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wysinie – rzeczywiście jest tak przy 
jednym oknie w sali za kaloryferem jest wilgotna ściana, ale trzeba wybyło sprawdzić 
czy szkoła nie jest w ewidencji zabytków.  
    
Ad. 9 
Ocena płatności zobowiązań pieniężnych po I półroczu 2014 r.   
(ocena w załączeni do protokołu) 

 
Ad. 10 
Informacja o składaniu oświadczeń majątkowych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał informację Urzędu Skarbowego z analizy 
oświadczeń majątkowych radnych. 
(informacja w załączeniu do protokołu) 

 
Ad. 11 
Podjęcie uchwał w sprawach:   
 

a) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 

 

Radni 13 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

b) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 

 

Radni 13 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
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c) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Liniewo 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Tadeusz Borkowski – po zapoznaniu się ze skargą nie dopatrzyliśmy się uchybień w 
zarządzaniu, skarga jest obszerna powinien przyjrzeć się temu jakiś sztab prawniczy 
uznaliśmy, że decyzja nie została podważona pozwolenie nie zostało cofnięte 
zmieniła się firma i nie wiadomo czy inwestycja powstanie, komisja uważa, że obie 
skargi są bezzasadne. 
 
Jerzy Bałachowski – jako komisja ubolewamy nad tym ile lat się już boksujemy 
inwestycja dawno przynosiłaby korzyści uważamy, że skargi są bezzasadne. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 

Radni 13 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 
d) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Liniewo 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 

Radni 13 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

e) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Liniewo 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 

Jerzy Bałachowski – ma pozwolenie na budowę ale w innym miejscu niż chce 
ponieważ jest tam oczko wodne. 
 
Piotr Piwowarczyk – nieruchomość położona jest w pobliżu jeziora i jest też na niej 
inny zbiornik wodny. Właściciel nieruchomości otrzymał już jedną decyzję o 
warunkach zabudowy ale od 2010 obowiązuje uchwała Sejmiku Województwa 
Pomorskiego, która mówi że nie można budować 100m od jezior i innych zbiorników 
wodnych w pobliżu są już zabudowania ale powstały wcześniej zanim uchwała 
weszła w życie, pytaliśmy kilkakrotnie o co tak właściwie chodzi jakie są zamiary nie 
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przedstawił dokumentacji ani wyjaśnień pozostawiliśmy wniosek bez rozpatrzenia 
podjęliśmy stosowne kroki Pan wnioskował aby uchylić w stosunku co do jego 
decyzji zapisy Uchwały Sejmiku ale prawo obowiązuje i nie można tego zrobić.   
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 

Radni 13 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 
f) ustalenia wysokości opłat za świadczenia przedszkola publicznego prowadzonego 

przez Gminę Liniewo, 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 

Radni 13 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

g) przyjęcia „Programu opieki nad zabytkami dla gminy Liniewo na lata 2014 – 2017”, 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 

Radni 12 głosami „za” i 1 „przeciw” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 
h) zaciągnięcia pożyczki z Banku Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające 

finansowanie w ramach PROW, 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
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Radni 13 głosami „za” przyjęli uchwałę.  

(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 
i) zmian w budżecie gminy, 

 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 

Radni 13 głosami „za” przyjęli uchwałę.  

(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 
j) zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Liniewo na lata 

2014 – 2020. 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 

 

Radni 13 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 
k) wyrażenia zgody na przeznaczenie do dzierżawy gruntów stanowiących własność 

Gminy Liniewo. 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 

podjęciem uchwały. 
 

Radni 13 głosami „za” przyjęli uchwałę.  
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
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l) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jakieś uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 

Radni 13 głosami „za” przyjęli uchwałę.  

(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

Ad. 12 
Odpowiedzi na interpelacje radnych 

 
Wójt – znaki ograniczenia prędkości w Głodowie – przyjmuje do wiadomości musimy to 
jeszcze skonsultować, 
- drzewa i krzewy przy drogach – przekażemy według właściwości do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich i Zarządu Dróg Powiatowych, 
- hałda piachu i kamieni – będzie wykorzystana do remontu dróg, 
- pęknięcia skate park – inwestycja posiada jeszcze gwarancję, więc będzie to usunięte, 
- znak zakazu i oznaczenie słupa – do rozważenia, 
- przycięcie konarów drzew przy lampach – wystąpimy z pismem o uporządkowanie, 
- uporządkowanie poboczy – wystąpimy z prośbą o uporządkowanie poboczy przy 
drodze wojewódzkiej,  
- chodnik przy drodze wojewódzkiej – zarząd już od dłuższego czasu nie wchodzi w 
porozumienia i umowy, ale skierujemy pismo, 
- przybudówka OSP Lubieszyn – brakuje 1800zł czegoś ktoś po prostu tu nie dopilnował 
na inwestycję przeznaczone było 14000zł nie mogę niczego obiecać, ale nie można tak 
postępować, 
- koszt Open Festival – to 54000zł otrzymaliśmy 75% dofinansowania jak mielibyśmy 
sami koszty pokrywać to byłoby to bardzo duże obciążenie dla budżetu gminy, 
- przejścia dla pieszych Garczyn – wniosek skierujemy do powiatu, 
- czujniki zmierzchowe lamp – prosimy o regulację już od trzech lat i jest to 
bezskuteczne pobierają opłatę za konserwację będziemy musieli inne kroki podjąć może 
jak nie zapłacimy za konserwację to wyegzekwujemy regulację tych lamp, 
- ograniczenie prędkości – przekażemy. 
 
Piotr Piwowarczyk – drzewa w Sobączu - byliśmy oglądaliśmy te drzewa są one 
potężne niestety rosną na terenie Skarbu Państwa zarządzanym przez Starostę 
występowaliśmy o komunalizację tego terenu, ale problem jest na poziomie 
ministerstwa można przyciąć tylko gałęzie, zwrócę się do starostwa ponownie w tej 
sprawie, 
- problem wody – są już podjęte działania na budowę dodatkowej nitki Liniewo – 
Liniewskie Góry przebieg pierwszej propozycji nie mógł być ze względu na właścicieli 
nieruchomości, którzy nie żyją trzeba było poszukać innego rozwiązania będzie wydana 
decyzja środowiskowa potrzebne dokumenty i opinie już są prawie kompletne i będzie 
wtedy można wydać decyzję o warunkach zabudowy i ogłosić przetarg na 
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dokumentację, rury planowane są przekroju, fi200 co spowoduje znacznie lepsze 
ciśnienie. 
 
Sekretarz – drzewa Sobącz – jak już powiedziano jest to teren Skarbu Państwa i 
decyduje o tym terenie Starosta, 
- wniosek Pani Brygidy Rekowskiej – przewodniczący Rady Gminy podpisuje 
zaproszenia określone jest to w statucie, zaproszenia dostarczane są radnym i sołtysom, 
sołtysi otrzymują również  zawiadomienia o sesji, które powinny być wywieszone na 
tablicy ogłoszeń, informacja o sesji w BIP pojawiła się 27 sierpnia, ponieważ pracownik, 
który jest odpowiedzialny za umieszczanie informacji na stronie przebywał na urlopie a 
tylko jedna osoba posiada takie uprawnienia, nie miało to nic wspólnego ze złożonymi 
skargami,  skargi zostały przesłane do Wojewody i zostały przekazane do Rady Gminy,  
ponieważ to Rada kontroluje pracę Wójta. Gmina to Jednostka Samorządu 
Terytorialnego i nie ma instytucji nadrzędnych są tylko jednostki kontrolne od strony 
prawnej Wojewoda od finansowej Regionalna Izba Obrachunkowa. 
 
Stanisław Burek - jakie są perspektywy i plany, co do drogi w stronę Lubieszynka, 
dziękuję jeszcze za wsparcie Radnemu Powiatowemu Panu Michnowskiemu przy 
parkingu. 
 
Wójt – będziemy rozpatrywać w budżecie na przyszły rok i w WPF powinny się też 
odbyć rozmowy z właścicielem tartaku czy będzie się angażował w te prace. 
 
Tadeusz Borkowski – zawiadomienia my, jako sołectwo nie otrzymaliśmy, ja 
otrzymałem zaproszenie, ale nie zawiadomienie. 
 
Wiesław Szarmach – pytałem sołtysów czy otrzymują zawiadomienia część dostaje a 
część nie może tak być nie może nie widzę, aby był to jakiś wielki problem wywiesić na 
tablicy musimy to wyjaśnić. 
 
Ad. 13 
Wolne głosy i wnioski 

 
Brygida Rekowska – wiedzieliśmy, że będzie taka odpowiedź, pytanie czy radni 
otrzymali całość dokumentacji, właściciele nieruchomości A. Kreft i J. Kreft wystąpili w 
tym samym czasie, co pan W. Kreft  o opinię środowiskową w tym drugim badaniu 
przyjęto, że w centralnej części są łąki ptasie jest to teren bezpośrednio sąsiadujący. 
RDOŚ pisał, że są łąki ptasie i jak to jest możliwe, że Pan W. Kreft nie jest stroną w 
sprawie. Według WSA uchylił decyzję i oddał do ponownego rozpatrzenia są wskazania 
sądu rozpatrywał ten wniosek, sąd wojewódzki uznał dokumentację za umorzoną a 
Wójt nie stosuje się do wskazań i tego nie rozpatruje. Wójt uznał Stowarzyszenie za 
stronę w sprawie a później nie uznał, więc jesteśmy stroną czy nie, mam tutaj całą 
dokumentację proszę bardzo niech radni się zapoznają. Mam nadzieję, że zostaniemy 
powiadomieni pisemnie na złożony wniosek. 
 
Tadeusz Borkowski – skarga została przedstawiona na komisjach jest bardzo obszerna 
my, jako komisja ustosunkowaliśmy się do niej, ale do sprawy trzeba przysiąść, aby ją 
przeanalizować. 
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Jerzy Bałachowski – pan W. Kreft na pewno był świadom, że będzie musiał zwrócić 
dotację. 
 
Brygida Rekowska – jest to po prostu niemożliwe raport jest sfałszowany jak mogą być 
w tym samym czasie dwa różne raporty. 
 
Jerzy Bałachowski – ubolewamy, że nie mamy wiatraków toczymy wojnę jest Pani 
pośrednikiem i miłośnikiem zwierząt, po co ludzie się budują na wsi później mówią, że 
śmierdzi w starych miejscowościach są gospodarstwa w Niemczech jest tak samo 
wiadomo, że teraz nikt na środku wsi świniarni nie wybuduje bo nie dostanie 
zezwolenia. 
   
Wójt – przewodniczący komisji rolnej wie, co mówi decyzje są prawomocne, że są 
ptaszki czy robaczki po prostu są ma Pani prawo się odwoływać nie do końca też Pani 
rozumie, co to jest być stroną dla nas sprawa jest zamknięta. 
 
Grzegorz Michnowski – Pani chyba tego raportu nie czytała do końca jest zapisane, że 
chodzi tylko o użytki zielone, a nie o cały obszar. 
 
Brygida Rekowska – numer działki jest taki sam wiec chodzi o działkę. 
 
Brunon Kupper – chciałbym prosić Wójta o nową tablicę ogłoszeń, ponieważ stara nie 
nadaje się już na czas remontu została zdjęta i nie ma gdzie powiesić a na plecach nie 
będę nosił, dlatego proszę o nową tablicę. 
 
Krzysztof Michnowski – jest to okres formowania budżetu będąc uczestnikiem 
chciałbym złożyć wniosek dotyczący kwoty, które mają do dyspozycji sołtys i rada 
budżety powinny być podwyższone o 100% uważam, że nie wypada, aby sołtysi wisieli 
na klamce u Wójta albo szukali sponsorów. Panie Wójcie czy planuje Pan w budżecie na 
2015 rok dalszą inwestycje na ulicy Pstronga i Gruszki, Podwale i ulicach przyległych. 
W sprawie zarośli proszę o przekazywanie informacji również wicestaroście, ponieważ 
to on sprawuje nadzór nad Zarządem Dróg Powiatowych ostatnia zaległa faktura za 
zeszły rok została zapłacona w czerwcu, o wycince drzew poroszę poinformować 
również wicestarostę, barierki zostały zakupione 20 sierpnia, wycinka poboczy przy 
drodze Lubieszyn – Wysin jak znajdą wykonawcę to ja za to zapłacę w Orlu sołtys z 
pracownikami starają się uporządkowywać, ale to należy do nich. Mieliśmy 8 posiedzeń 
komisji infrastruktury, z czego 4 zwoływane na 30 min przed sesją. Zarząd nie otrzymał 
absolutorium, 14 lipca odbyła się sesja w sprawie odwołania starosty 11 radnych było 
za 1 osoba się pomyliła przeciwko było 6 radnych widać, jaką siłę ma Starosta została 
podjęta uchwała, na co mają być przeznaczone środki z obligacji. Starosta zaciągnął 
kredyt krótkoterminowy, po czym bez zgody radnych został on przewinięty na 
długoterminowy. Obieg dokumentów trwa długo, ale jeśli chodzi o melioracje Iłownica 
Głodowo jak zależało na czasie to poszło szybko w ciągu jednego miesiąca jest 
pozwolenie z naszej strony zrobiliśmy, co mogliśmy Panie sołtysie będzie się Pan 
widział z Ministrem proszę o rozmowę i wsparcie w tym temacie. 
 
Brunon Kupper – nigdzie nie są wyczyszczone pobocza przyjdzie zima i zawieje i nie 
będzie można odśnieżyć. 
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Wójt – jest problem Zarząd powinien działać poprzez brak widoczności może dojść do 
tragedii, do budżetu sołeckie każdy ma prawo wnioskować są to wyjściówki, ale tak 
naprawdę budżet to zadania w danym sołectwie plus fundusz, sołtysi wnioskują a my 
staramy się zabezpieczyć jest to metoda wypracowana przez lata i funkcjonuje w każdej 
miejscowości. 
 
Ewa Zielińska – bardzo proszę o zrobienie czegoś w związku z przepompownią zepsuła 
się już pralka, silnik i telewizor Pan, który naprawiał pralkę powiedział, że to wina 
prądu. 
 
Józef Moritz – co z drzewami na kasztanowej. 
 
Grzegorz Michnowski – jest już zezwolenie na wycinkę. 
 
Krzysztof Michnowski – proszę jeszcze o odpowiedź na pytanie dotyczące drogi. 
 
Wójt – na chwilę obecną nie jestem w stanie odpowiedzieć, jakie odcinki będą zrobione, 
ale jest wola, aby zrobić odcinek do mostu. 
 
Krzysztof Michnowski – czy myślicie o rozebraniu wiaduktu. 
 
Wójt – jest problem, ponieważ stoi tam budynek, który jest trwale związany z 
wiaduktem. 
 
Ad. 14 
Zakończenie sesji 
 

Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godzinie 1200 

 
 
 
  

  Protokołowała                                                             Zatwierdzam 
                                                                                                                                                  
    Jolanta Flis                                                                        Wiesław Szarmach 
                                                                                                 Przewodniczący Rady Gminy  
 


